

## *Norbert Elias: Publications in Russian*

1994 Элиас, Н. 'Отношения между мужчиной и женщиной: изменение установки'. Пер. А.Ф. Филиппова, THESIS, том 6. 1994. С.103–126. [http://igiti.hse.ru/data/362/313/1234/6\\_2\\_1Eliia.pdf](http://igiti.hse.ru/data/362/313/1234/6_2_1Eliia.pdf)

[Elias, N. 'Otnosheniya mezhdu muzhchinoj i zhenshinoj: izmenenie ustanovki'; 'The Changing balance between the sexes', translated by A. Filippov THESIS, Vol. 6. 1994, pp. 103–26.]

2000 Элиас, Норберт. Социология как относительно автономная наука. Пер. с нем. Р.Е. Гергилова. Журнал социологии и социальной антропологии. Т.3, №3. 2000. С.60–

1. [http://www.jourssa.ru/sites/all/files/volumes/2000\\_3/Elias\\_Sotsiologiya\\_2000\\_3.pdf](http://www.jourssa.ru/sites/all/files/volumes/2000_3/Elias_Sotsiologiya_2000_3.pdf)

[Elias, N. 'Sociologija kak odnositel'no avtonomnaja nauka', *Zhurnal sociologii i social'noj antropologii*. Vol.3 (3), 2000. P.60-61. Translation by R.Gergilov of excerpt, 'Die Soziologie als relativ autonome Wissenschaft' from *Was ist Soziologie?*]

2000 Элиас, Норберт. Понятие фигурации. Пер. с нем. Р.Е. Гергилова. Журнал социологии и социальной антропологии. Т.3, №3. 2000. С. 62–5.

[http://www.jourssa.ru/sites/all/files/volumes/2000\\_3/Elias\\_Ponyatiye%20figuratsii\\_2000\\_3.pdf](http://www.jourssa.ru/sites/all/files/volumes/2000_3/Elias_Ponyatiye%20figuratsii_2000_3.pdf)

[Elias, N. Ponjatije figuracii, *Zhurnal sociologii i social'noj antropologii*. Vol.3 (3), 2000. P.62–5. Translation by R. Gergilov of a fragment of 'Der Begriff der Figuration' from *Was ist Soziologie?*.]

2001 Элиас, Норберт, О процессе цивилизации: Социогенетические и психогенетические исследования (в 2-х тт.) Пер. А.М.Руткевича. СПб.: Университетская книга, 2001. Т. 1: 332, Т.2: 382 с.

[Elias, Norbert, *O protsesse tsivilizatsii: Sotziogeneticheskije i psikhogeneticheskije issledovanija* (2 volumes). Translation of *ÜBER DEN Prozess der Zivilisation* by A.Rutkevich (St. Petersburg: Universitetskaya Kniga, 2001)].

2001 Элиас, Норберт. Общество индивидов. Пер. А.Антоновского, А. Иванченко, А. Круглова М.: Праксис, 2001. 336 р.

[Elias, Norbert, *Obschestvo individov*. Translation of *Die Gesellschaft der Individuen* by A. Antonovski, A. Ivanchenko, and A. Kruglov (Moscow: Praksis, 2001)].

2002 Элиас, Норберт. Придворное общество. Пер. А. П. Кухтенкова, К. А. Левинсона, А. М. Парлова. М.: Языки славянской культуры, 2002. 368 с.

[Elias, Norbert, *Pridvornoje obschestvo*. Translation of *Die höfische Gesellschaft* by A.Kuhtenkov, K.Levinson, A.Parlov (Moscow: Jazyki slavyanskoj kul'tury, 2002)].

2006 Элиас, Н. Генезис спорта как социологическая проблема. Пер. В.Калиниченко. Логос, 2006, 3. <http://magazines.russ.ru/logos/2006/3/e13.html> С. 41-62.

[Elias, N. Genezis sporta как sotsiologicheskaja problema. *Logos*, 2006, 3.. 'The genesis of sport as a sociological problem', translated by V.Kalinichenko, *Logos*, 2006, #3, pp. 41–62.

Bibliography compiled by Polina Kolozaridi (PhD student at the Faculty of Sociology, National Research University - Higher School of Economics) and Alisa Maximova (PhD student at the Faculty of Sociology and Research Assistant in the Centre for Fundamental Sociology, National Research University - Higher School of Economics).